

Referat af fællesmøde i foreningen Mejeriet, tirsdag d. 5. juni i Genskabet.

Til stede: Henning, Johnny, Diana, Lilian, Torben, Arne, Maja, Tanja, Siri.

Facilitator: Torben.

Referent: Siri.

Vi fulgte den faste dagsorden, man kan læse her: <https://mejeriet.oroe.dk/dagsorden/>

Forslag om at lave bogskabe som sommerprojekt i år

Da Diana deltog som gæst med input til projektet om bogskabe, tog vi dette punkt først.

Der var almen tilslutning til selve idéen, og frivillige nok til at bygge dem. Lilian erklærede sig engageret i projektidéen, men har ikke tid til at arbejde med den. Diana vil gerne tale med andre på øen og sætte skub i projektudviklingen, men vil ikke kaldes ansvarlig eller tovholder for projektet.

I mangel af en hovedansvarlig lod gruppen forslaget hvile til der evt. er noget at bygge på.

(Diana har herefter været i gang med at lobbye, og hendes status fra 11.6. ligger her:

<https://mejeriet.oroe.dk/180611bogskabe.pdf>)

Nyt fra grupperne

Kommunikationsgruppen:

Gruppen arbejder med en kommunikationsplan med deadlines og retningslinier for de relevante tekster, der løbende kommunikeres ud. Har man et arrangement i Genskabet, kontakter man Tanja eller Siri og samarbejder med gruppen om kommunikationen udadtil. Månedskalenderen skal gerne sendes ud i slutningen af den foregående måned.

Gruppen arbejder også med den intern kommunikation. Siri bad om at fremlægge tanker om det på et senere tidspunkt (måske et punkt ved næste fællesmøde).

Bestyrelsen:

Henning orienterede om

* Status for mobilepay: Visakort etableret. Henning køber mobilkort og beder om at foreningen bliver tilmeldt ordningen i banken hurtigst muligt.

* Der skal laves salgsnota ved hvert salg. Dette medfører et behov for en instruktion til kasseapparatet. (Eja)

* Der skal laves kasseopgørelse hver gang. Henning retter fejlene på den medbragte skabelon.

* Henning undersøger om vi kan godkendes som velgørende forening (og dermed slippe for at lave nota for hvert salg.

* Indestående kontobeholdning er ca. 45.000 kr.

Butiksgruppen:

Johnny ønsker en trailer, og gruppen var positiv over for køb af brugt trailer til max 3000 kr.

Der ligger nu en meddelelsesbog/ rapportbog, som man bedes benytte og læse i butikken.

Containergruppen:

Ønske om at begrænse åbningstiden i containeren til 10-12, da der ikke er kunder til den udvidede sommeråbningstid.

Skiltning skal sende folk i Genskabet med deres ting til direkte genbrug der ud over. Johnny sørger for skilte og melder ud.

Energigruppen:

Gruppen har fået kontakt med Fors, som ikke har tid til at gå videre med varmpumpeprojektet før midten af juni.

Gruppen holder dem fast på at komme videre.

Kursusgruppen:

Workshop med flasker, plastforedrag og solvarmekursus på vej. Solvarmekursus med betaling. Kræver bred markedsføring, også uden for øen. Se kalenderen.

Ucyclingklubben:

Gruppen ønsker sig flere deltagere. Lilian bemærkede, at området trænger til en afgrænsning.

Siden sidst:

* Den flotte væg i værkstedet med plakater er godt på vej: Kom gerne med jeres gamle plakater. Arbejdet fortsætter onsdag formiddage.

* Taget er rensat og en læk repareret. Hurra for Torben, Johnny og Kim.

* Malingforedraget var en succes. Henning manglede en gave til foredragsholderen Simon Bordal. Enighed om at give en lokal gave, måske øl. (Henning)

* Affaldsindsamlingen i april: Siri var og følte sig alene, og tilslutningen udefra var sparsom. Det tages op senere, om vi skal deltage, gerne i samarbejde med andre initiativer på øen.

* Skolens loppemarked. Oplevelsen var ikke god for de deltagende, og "udbyttet" sparsomt. Vi forsøger igen næste år at arbejde med en bedre løsning.

* Orødagen. Vel besøgt. Måske kan vi bruge dagen bedre ved at snakke om vores initiativ og/eller lave en aktivitet.

* Det fælles bedste. Ønske om en flyer og/ eller plancher, der kan fortælle hvem vi er og hvad vi står for/ arbejder for. Oplæg fra Torben og Dorte til et samarbejde med kommunikationsgruppen om det.

Kalenderen:

Næste fællesmøde: onsdag d. 4. juli.

Næste "fredagsbar": fællesmiddag hvor vi gør noget ud af at invitere de frivillige, lørdag d. 30. juni. Vi flottes os og bestiller maden udefra.

Foredrag om plast onsdag d. 27. kl. 13.

Solvarmekursus - detaljer endnu ikke helt afklaret, info kommer snarest.

Feedbackrunde

Overordnet set et godt, konstruktivt møde. Tak til Torben for at facilitere. Runderne virker godt. Kommentar om at en vis træthed spores.

Evt.

Siri fik på en tur i maj kontakt med "Trash Detectives", en gruppe som vil lave web-dokumentarfilm om affaldshåndtering, med fokus på øer. Efter udveksling vil de meget gerne komme tre mand til Orø i tre uger i september. De vil filme og interviewe os om vores aktiviteter, og filme en familie med fokus på deres affaldsvaner. Der var tilslutning til Siris forslag om at huse dem. Torben og Siri tager hånd om planlægningen. Kan de eller en af dem bo hos dig i en periode i september?

Find projektbeskrivelsen på <https://mejeriet.oro.dk/trash-detectives.pdf> (på engelsk.) Bemærk at vi er skrevet med ind i planen.

Facilitator næste gang (4.7.) er Siri. Send venligst punkter til dagsordenen senest d. 30. til siri@jones.dk